
СПЕЦИАЛНО ПРИЛОЖЕНИЕ

ПЛОВДИВ 
РЕСТАРТ

в 16+ страници на 6 септември 2024 г.

с целия национален тираж на вестник “24 часа”
и онлайн на сайтовете 24chasa.bg и 24plovdiv.bg

Вашето послание ще достигне до над 2 милиона души –
нашите читатели са ваши потенциални клиенти

Разпространение – безплатно с тиража на вестник “24 часа”

PDF на приложението ще бъде качено на сайта www.24chasa.bg, който има 
над 1 800 000 уникални посещения месечно, като първия ден ще стои в най-
видимата част на сайта в “Топ теми” или “Най-четено”. Може да се изтегли и 
чете напълно безплатно от читателите.

В приложението ще разкажем за настоящето и бъдещето на 
региона, перспективите за развитие, големите компании и големите 
инвестиционни проекти, образованието, културата, историята и 
забележителностите.

Ден на излизане: 6 септември 2024 г.
Краен срок за заявяване на реклама и ПР материали: 26 август 2024 г.
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нален термин във ВиК средите
се използва за течност, която
все още не е годна за пиене, но

се нуждае само от
едно обеззаразяване
За да бъдат решени проблеми-

те с водата в Пловдив обаче, не
е нужна само пречиствателна
станция, а и канализационна
мрежа, която да отвежда всичко
до нея. В момента общината и
ВиК едновременно работят в ня-
колко части на града, за да мо-
же възможно най-бързо да бъде
обновено всичко. В район “Севе-
рен” вече 40 улици са с подмене-
ни инсталации, а колекторът, в
който се събират, е свързан със
станцията. Общината все още
изгражда такъв на бул. “Дунав” и
“Брезовско шосе”. Той трябваше
да бъде готов, но се забави зара-
ди изникването на археология
под стария асфалт.

В противоположната част на
града също кипи работа. Проек-
тът на водоснабдителното друже-
ство за Южния обходен колектор
е на стойност 81,5 млн. лв. и це-
ли да спаси града от наводнения.
Дължината му ще бъде 11 кило-
метра - от бул. “Пещерско шосе”
през ул. “Царевец” ще мине под
жп линията, оттам по ул. “Модър”
и бул. “Александър Стамболий-
ски” ще стигне в район “Тракия”,
за да бъде включен в пречиства-
телната станция. По проекта
имаше документални проблеми,
но след продължили месеци раз-
говори с редица институции об-
щина Пловдив успя да ги реши.
В средата на годината Здравко
Димитров увери, че цялото фи-
нансиране е осигурено и работа-
та е изцяло в ръцете на строите-
лите, които периодично го ин-
формират докъде са стигнали.

В последната година много жи-
тели на Пловдив бяха разгневени
от неудобствата, до които доведе

масовото обновяване
на канализацията
То обаче е необходимо, тъй

като водопроводната мрежа не
издържа на постоянното разра-
стване на града. Домакинствата
в кварталите “Кючук Париж” и
“Коматево” често са на сухо, по-
неже мрежата не може да по-
крие нуждите на хилядите нови
апартаменти. Проблеми имат и
хората от близките Белащица и
Марково, където също постоян-
но се строят къщи. Живеещите
там неведнъж са излизали на
протести, защото имат пробле-
ми с водата.

Според Здравко Димитров
системата е натоварена макси-
мално и ако не бъде подходено
отговорно, рискува градът да
блокира. “Затова понякога тряб-
ва да взимаме авангардни реше-
ния, които не се харесват, но ще
работят в следващите 10-15 го-
дини”, категоричен бе кметът
след официалното откриване на
пречиствателната станция. Са-
мият Южен обходен колектор
затвори ключовия булевард
“Александър Стамболийски” и
ограничи движението на живее-
щите в края на “Кючук Париж”.
Те обаче са доволни, че догоди-
на пътят отново ще бъде пуснат,
ще бъде по-широк и вече няма
да си спомнят, че са оставали
без вода.

отпадните води на Пловдив, стан-
цията използва утайките, за да
намали разходите си. Строители-
те са изградили два нови метан-
танка с вместимост 7500 кубика -
най-големите в България. Те

превръщат по-голямата
част от утайката
в биогаз,

който пък произвежда електри-
ческа и топлинна енергия, нео-
бходими за функционирането на
модернизираното съоръжение.
Когенерацията на ток обгрижва
над половината от нуждите му.
Останалото се изпраща в инста-
лация за термично изсушаване,
където става годна за изгаряне в
пещ на твърдо гориво или за
производство на цимент. Всичко
това помага за по-евтиното пре-
чистване на веществата в отпад-
ните води. Според 5-годишния
план, който е защитен в Комисия-
та за енергийно и водно регули-
ране, цената му ще нараства ня-
колко пъти по-бавно, отколкото в
другите български градове. Няма
друга пречиствателна станция у
нас, която да функционира по та-
къв модерен начин.

Освен отпадните води на гра-
да и близките села обновеното
съоръжение ще отвежда и дъж-
да. “Ние нямаме разделна кана-
лизационна мрежа и това на
моменти наистина натоварва
работата на станцията. Когато
се включат и проливните дъж-
дове, водното количество става
огромно”, посочи Ангел Гълъ-
бов. Въпреки това не би трябва-
ло да има проблеми.

Обновеното съоръжение се
използва и от много предприя-
тия, които не са свързани ди-
ректно с него. Те карат отпад-
ната си вода с цистерни и по то-
зи начин допълнително се нама-
лява замърсяването на екоси-
стемите в река Марица.

След като мръсните води от
предприятията и домакинствата
в Пловдивско минат през стан-
цията, те излизат като “техниче-
ски чиста вода”. Този професио-

КметътнаПловдивЗдравкоДими-
тров преряза лентата на обновеното
съоръжение през юни.

Обновената пречиствателна
станция на Пловдив, която
беше официално открита

на 14 юни, може да обработва
отпадните води на цялото насе-
ление на града и на още толкова
хора.

Капацитетът є е за 700 000 ду-
ши и в момента няма точка на
Пловдив, която да не е свързана
с нея. В съоръжението пристига
и водата на няколко селища от
Родопската яка - Първенец, Мар-
ково, Браниполе, Брестник и Бе-
лащица, които се разрастват вся-
ка година.

Това обясни пред “24 часа” за-
местник главният инженер на
ВиК - Пловдив, Антон Гълъбов.
По неговите думи капацитетът,
който може да поеме пречиства-
телната станция, е огромен. Тя
обработва отпадните води, преди
да бъдат върнати в р. Марица и е
от изключителна важност за
флората и фауната в областта.

“Тук говорим за екологичния
ефект от това, че

в Марица влиза
много чиста вода”,

заяви инж. Гълъбов. Съоръже-
нието не е ново, но е било въве-
дено в експлоатация през 1986 г.
и вече не отговаряше на стан-
дартите, тъй като с влизането на

България в ЕС са пристигнали
много нови изисквания и норми.
“От построяването на станцията
бяха правени само частични ре-
монти. Сега вече имаме инстала-
ции, които

улавят всичко,
включително и фосфор,

така че ефектите от обновяване-
то са много”, посочи Гълъбов.

Зам. главният инженер опреде-
ли реконструкцията на пречи-
ствателната станция като “един
от най-мащабните проекти, които
са правени в Пловдив”. Тя започ-
на през юни 2021 г. и приключи
през май т.г. Обектът е най-голе-
мият подетап от Водния цикъл на
града, който е на стойност 115
334 116 лв., и само за него бяха
използвани 70 млн. лв.

Месеци преди завършването
на ремонта общината беше за-
плашена от глоба в размер на 17
млн. лв. заради нарушения по
обществената поръчка за избор
на изпълнителя. Екипът на кмета
Здравко Димитров обаче доказа,
че такива не е имало и станция-
та успешно получи Акт 16. “Мис-
ля, че това няма аналог - такъв
голям обект да бъде приет без
възражения”, отбеляза кметът,
преди да отреже лентичката.

Освен че събира и пречиства

Най-модернатаНай-модернатаНай-модернатаНай-модернатаНай-модернатаНай-модернатаНай-модерната

пречиствателнапречиствателнапречиствателнапречиствателнапречиствателнапречиствателнапречиствателна След като мине
през пречи-
ствателната

станция, вода-
та ще се нуж-

дае само от
обеззаразява-
не, за да бъде

годна за пиене.станция в Българиястанция в Българиястанция в Българиястанция в Българиястанция в Българиястанция в Българиястанция в България
може да поеме 2 пъти Пловдив

НИКОЛА МИХАЙЛОВ

� Няма аналог толкова голям
обект с европейски средства
да бъде приет без
възражения, категоричен е
кметът Здравко Димитров

� В нея се изливат всички води
на града, близките населени
места и много предприятия

� Съоръжението самљ
произвежда над 50%
от електричеството,
което използва

Най-модерната
пречиствателна
станция в България

Кметът Здравко Димитров:

В мандат, пълен с кризи, Пловдив
има много нови инвеститори,
активно строи и привлича повече туристи
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................................................................

ПЛОВДИВ.....................................................................С
Р

Я
Д

А
,6

С
Е

П
Т

Е
М

В
Р

И
20

23
Г.

Античният театър е едно от ем-
блематичните места на Пловдив.

Стадиони без аналог
у нас за 110 млн. лв.

Над 1000
места

разкриха
новите

детските
градини

�
V

I
ст

р
.

� VII стр.�
Н

а
IV

и
V

ст
р

.

ЕСТАРТ ПЛОВДИВ VСРЯДА, 6 СЕПТЕМВРИ 2023 Г.

за 110 млн. лева строи Пловдив
Стадион “Христо Ботев” има

18 500 места - само за седалки-
те бяха дадени 2,9 млн. лева.
Осветлението му е изключител-
но съвременно. Разпределено е
по козирката за разлика от кла-
сическото при другите стадио-
ни, където прожекторите са
разположени в ъглите. Това е

най-новата тенденция,
защото покрива 100%
от терена с
необходимия поток
светлина
Тревата е засадена, за нея

бяха отделени около 500 000
лв. Заедно със стойността на
строително-монтажните работи

цената на Колежа
стигна 56 млн. лв.
Здравко Димитров е убеден, че

за такова модерно и мащабно
съоръжение това не са много па-
ри, защото, ако се направи срав-
нение с един нов стадион в Унга-
рия, ще се окаже, че той е в пъ-
ти по-скъп. Самото строителство
беше съпроводено с нерви, улти-
матуми и протести – основно от
страна на феновете, нетърпеливи
всичко да стане бързо и по най-
добрия начин.

“Нормално е при такъв маща-
бен обект, който дълго е чакан,
да има и напрежение. Но това
вече е в миналото. Стадионът е
готов, играят се мачове. Всички
са доволни. Имаше твърдения,
че конструкциите били компро-
метирани. Направихме обследва-
ния, които ги опровергаха. Всич-
ко е по стандарт. Приемателната
комисия се е произнесла без за-
бележки, а в нея участват над 20
специалисти. Нормално е при-
вържениците да реагират емо-
ционално понякога. Всичко е
свършило и се надявам оттук на-
татък да има само хубави момен-
ти на стадиона. Да, претърпях
огорчения, но вече съм ги забра-
вил. Човек не може да живее с
лошите спомени. Умората и оби-
дите минават, построеното оста-
ва, за да се радват гражданите
на Пловдив”, доволен е зам.-кме-
тът по строителството Райчев.

Той признава, че досега не се
е занимавал с такъв обект и за
него е било огромно предизвика-
телство. Благодари на всички -
на проектанти, надзорници,
строител, на екипа в общината,
който работил неуморно.

Стадионът беше открит на 29
април т. г. с мач между “Левски”
и “Ботев”, завършил с 1:0 за го-
стите. “Аз съм изключително
щастлив, че най-после отборът
се завръща в собствения си дом.
Възхитен съм от това, което ви-
дях с очите си”, коментира име-
нитият ветеран на “Ботев” Три-
фон Пачев след 10-те години, в
които тимът играеше на клубната
база в “Коматево”.

Напредва и реконструкцията
на стадион “Локомотив”. Работа-
та по модернизацията му започ-
на през 2020 г. с отпуснатите от
тогавашното правителство 12

Когато бъде завършен изцяло, спортният обект на Лаута ще е с категория 4+.

млн. лв. Парите за Колежа обаче
бяха двойно повече и недовол-
ството сред феновете беше не-
минуемо. “Отпуснатите от държа-
вата средства бяха разпределени
по братски”, казва с горчива иро-
ния легендата на “Локо” Христо
Бонев-Зума. Но в крайна сметка

стадионът на Лаута
почти ще се изравни
по стойност с този
на “Ботев” (Пд),

защото 12-те милиона са само
за първите трибуни. С тях е из-
готвена идейна концепция за
цялото съоръжение и прилежа-
щите му части и е разработен
технически проект за 3 трибуни
– северна, южна и източна. Ве-
че са готови северната, попу-
лярна и като “Бесика”, и южна-
та. В момента се работи по из-
точната, наречена “Спортклуб”.
Тя трябва да бъде завършена
до края на 2024 г. Когато ста-
нат готови, стадионът ще отго-
варя на трета категория по кла-
сификацията на УЕФА.

През август т. г. община Плов-
див обяви обществена поръчка
за изграждането на четвъртата
трибуна и благоустройството на
зоната около спортното съоръ-
жение. Тя е на стойност 42 млн.
лв. Конкретните дейности са съ-
баряне и изграждане на нова
централна трибуна, 950 парко-
места, нови игрища - основно и
тренировъчни. Ще бъде надгра-
дена осветителната система,
както и ВиК- и електровръзки и
вертикална планировка, ще има
и търговска зона. Поръчката бе
спряна заради жалба и се чака
КЗК да се произнесе.

Когато бъде довършен
изцяло, категорията
ще бъде 4+

и там ще може да се играят ма-

чове от първенства като Лига на
конференциите и лига “Европа”.
Местата ще са около 14 000.

“Важното е, че докато трае из-
граждането на трите трибуни,
“Локомотив” не е спирал да
играе там. Това е условие по до-
говора за строителството”, казва
кметът на район “Южен” Коста-
дин Язов, който наблюдава ре-
конструкцията като представител
на община Пловдив. Той е дово-
лен, че работата там върви дори
с изпреварващи графика сроко-
ве.

Вече е обнадежден и Зума.
“Мислех, че няма да доживея да
видя стадиона. Факт е, че и два-
та спортни обекта нямаше да
станат, ако не беше тогавашният
прeмиер Бойко Борисов, който
отпусна за тях пари. Как да не
се радвам? Това ми е мечтата –
да видя стадиона завършен. И да
похваля тези хора, които толкова

луксозно строят. Като видя три-
буна “Бесика”, изпитвам истинско
удовлетворение. Южната трибу-
на е напълно готова вече. А най-
важно е, че отсреща, където бе-
ше “Спортклуб”, ще има трибуна,
която ще задоволи претенциите
на всички, които обичат футбола.

Вярвам, че ще се
намерят средства
за завършването на
нашето съоръжение
То е на такова място, където

са и всички стадиони на големи
отбори – паркът е до нас, кому-
никацията е много добра. И ко-
гато го видя завършен, ще ка-
жа, че нищо друго не искам по-
вече”, зарича се почетният пре-
зидент на “Локомотив” (Пд). И
заедно с останалите фенове ча-
ка времето, когато и на Лаута
ще се играят мачове от висок
клас. (24 часа)

Реконструкцията на
стадиона на “Локо-
мотив” (Пд) започ-
на през 2020 г.



Цените са без ДДС

СПЕЦИАЛНО ПРИЛОЖЕНИЕ
ПЛОВДИВ РЕСТАРТ

Може да участвате с:
• Интервю на ваш мениджър/управител
• Репортаж или текст, представящ бизнеса ви – мисия, продукти и услуги, бизнес 

резултати, предстоящи проекти, постижения в сферата на CSR и employer branding.
• Рекламна страница или каре (банер в сайта 24chasa.bg)

Теми в приложението:
■ Топ данъкоплатците в Пловдив и областта
■ Топ работодателите в Пловдив и областта
■ Бизнес Хонорис кауза – най-значимите социални проекти, финансирани от бизнеса в региона
■ Модерните жилищни квартали на Пловдив – накъде върви имотният пазар в града и 

областта
■ Инфраструктурата – кои са големите проекти, които ще променят облика на града и 

областта в следващите 10 години
■ Умен град – интелигентните системи, които подобряват управлението на ресурсите
■ Икономическите зони – накъде ще се развива бизнес картата на града и региона
■ Молове и тържища – кои са местата с най-голям стокооборот и парични потоци
■ Транспортните хъбове – актуална снимка на транспортните връзки (пътища, жп гари) и 

перспективите за развитие
■ Модерното земеделие – какви ферми за алтернативно земеделие има в региона
■ “Големите малки” – истории на местни стартъпи и предприемачи с интересен бизнес
■ Образование 4.0 – най-добрите детски градини, училища, университети и школи
■ Модерно здравеопазване – най-добрите болници, медицински кабинети, козметични студия
■ Градски легенди – интересни истории за забележителни сгради, площади, улици, местности, 

хора и други неща, които са част от фолклора на града
■ Градски оазиси – любимите места на жителите
■ Нощният живот – зоните и местата за релакс и купон
■ Новите забележителности на града – паркове, атракциони, молове и др.
■ Наръчник на новодошлия – 10 бързи факта за културата, навиците, градския фолклор и 

местния диалект
■ Календар на събитията – по-интересни фестивали, концерти, празници в града до края на 

2024 г.

ЦЕНИ за ПУБЛИКАЦИИ:
1/4 страница (126 мм х 171 мм)......................................................................... 450 лв.

1/2 страница (254 мм х 171 мм)......................................................................... 900 лв.
Бонус: Публикуване на материала в 24chasa.bg и 24plovdiv.bg

1/1 цяла страница (254 мм х 342 мм).............................................................. 1800 лв.
Бонус: Публикуване на материала в 24chasa.bg и 24plovdiv.bg

Параметри на приложението – книжка

Размер - 25,4 см х 34,2 см, хартия – вестникарска, шита с телчета

Разпространение – безплатно с тиража на вестник “24 часа”

Обем – 16+ страници


